

السياحة

رحلات خارج بلغراد

يمكن للمشاركين اختيار رحلتين خارج بلغراد للأيام التالية:

2019/10/12

- سميدريفو، فيميناكيوم، وغولوباك (المرفق رقم 1)
- أديرة فروسكا غورا (المرفق رقم 2)

2019/10/13

- توبولا وأوبلنناك (المرفق رقم 3)
- نوفي ساد وسريمسكي كارلوفيسكي (المرفق رقم 4)

2019/10/18

- سميدريفو، فيميناكيوم، وغولوباك (المرفق رقم 5)
- نوفي ساد وسريمسكي كارلوفيسكي (المرفق رقم 6)

يرجى ملء الاستمارة وإعادة إرسالها إلى البريد الإلكتروني التالي:

office@serbiaexcursions.com، بموعد أقصاه 1 تشرين الأول/أكتوبر 2019.

ولمزيد من الأسئلة، يرجى الاتصال بالرقم التالي: +381 11 328 1918

الاستمارة (المرفق رقم 7)



الرحلات في بلغراد

يمكنكم حجز جولة، يومياً، لغاية الساعة 10:00، في مركز المعلومات، في ردهة مركز المؤتمرات سافا.

جولات الباص

ستُنظم جولة لمشاهدة معالم المدينة، مرة واحدة يومياً، من 13 تشرين الأول/أكتوبر 2019 لغاية 18 تشرين الأول/أكتوبر 2019.

الانطلاق: يومياً، من أمام مركز المؤتمرات سافا، عند الساعة 13:00.

جولات القوارب

ستنظم رحلة على نهر الدانوب وسافا، مرة واحدة يومياً، من 13 تشرين الأول/أكتوبر 2019 لغاية 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019.

الانطلاق: يومياً، من أمام مركز المؤتمرات سافا، عند الساعة 13:00.

وخلال الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي، ستقدم منظمة السياحة الوطنية لصربيا (<http://www.serbia.travel/home.779.html>)، ومنظمة السياحة الوطنية لصربيا (<http://www.tob.rs/en>)، مجموعة من الرحلات داخل بلغراد وخارجها، بأسعار تفضيلية. ويقع مكتب منظمة السياحة داخل مركز المؤتمرات سافا.





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 - 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 1





سميديريفو، فيميناكيوم، وغولوباك

مغادرة بلغراد والتوجه إلى سميديريفو

08:00

10:00 – 09:15 تم بناء قلعة سميديريفو في القرن الـ15، وكانت مقر الحاكم الصربي. وهي تُعرف بشكلها الثلاثي والأبراج الـ25 العالية. شكلت القلعة المعقل الأخير للدولة في القرون الوسطى.

11:00 – 10:00 التوجه إلى كوستولك ومنتزه الآثار القديمة فيميناكيوم.

12:30 – 11:00 تُعتبر فيميناكيوم إحدى أكبر المدن والمخيمات العسكرية الرومانية للأباطرة الرومانية، من القرن الأول لغاية القرن السادس. تم اكتشاف المدرجات، والحمامات الساخنة، وآثار شوارع، وقنوات مائية، ومجاري، في البحوث الأثرية ضمن المدينة وحولها. وداخل الموقع، تم اكتشاف هيكل عظمي لماموث يعود إلى 5 ملايين عام، ويُعتبر أن لديه مكانة خاصة ويحتفظ به في منتزه للماموث.

13:45 – 12:30 التوجه إلى غولوباك وقلعة غولوباك

14:00 – 15:30 تم إنشاء قلعة غولوباك على مدخل درداب جورج، حيث يمر الدانوب بمنطقة جبال الكاربات. كانت معقلاً حدودياً للجيش في موقع استثنائي، وهدفاً للغزاة. وبما أن الوقت المحدد لبناء القلعة غير معروف حتى أيامنا، إن العديد من الأساطير والحرفات مرتبطة ببنائها وتاريخها.

15:30 – 17:30 التوجه إلى بلغراد

تتضمن الجولة:

- التنقل بمركبات مكيفة (حافلات صغيرة أو باصات، حسب عدد الضيوف)
- خدمات مرشد سياحي مرخص في اللغة الإنجليزية
- الدخول إلى قلعة سميديريفو، وفيميناكيوم، وقلعة غولوباك (المنطقة الخضراء)
- تنظيم الجولة





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 - 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 2





أديرة فروسكا غورا

مغادرة بلغراد والتوجه إلى دير نوفو هوفوبو

10:00

إلى جانب دير كروسيدول، يشكل دير نوفو هوفوبو أهمية كبيرة لثقافة الصربيين في فوجفودينا. وفي الدير الذي يحتوي على كتب معاد صياغتها، أتى الناس لتعلم القراءة والكتابة، وكان لديه مدارس دينية وتخطيط. وتحتفظ ذخائر القديس تيودور تيرون في الدير. إن مبنى دوردبرانكوفيتش، الذي تم بناؤه في تصميم مورافي، وهدم ورمم بشكل متكرر، هو اليوم دير للنساء.

12:00 – 11:15

التوجه إلى دير كروسيدول

12:30 – 12:00

بنت عائلة برانكوفيك دير كروسيدول، في القرن الـ16. كان مرة مقر مقاطعة سرجم، وهو اليوم دير للنساء. ولجدار الأيقونات وتشكيل المقام أهمية كبيرة. ويُعتبر الدير ضريحاً حيث يرقد فيه العديد من الشخصيات الكبيرة. وبني بتصميم مورافي، وبأسلوب متخذ من العهد الإغريقي القديم.

13:15 – 12:30

التوجه إلى دير فيليكا ريميتا

13:30 – 13:15

14:15 – 13:30 بنى الملك دراغوتين دير فيليكا ريميتا، في القرن الـ14. إن الكنيسة الرئيسية مخصصة للقديس ديمتري، وإلى جانب المجمع، يوجد مصليان. تشبه هندسة كنيسة الدير الأساسية مدرسة راشكا. ومثل كثيرين آخرين، هدم ورمم بشكل متكرر، ولم يحتفظ بجدار للأيقونات.

14:40 – 14:15 التوجه إلى دير غرغيتيغ

15:15 – 14:40 من المعتقد أن فوك برانكوفيتش هو مؤسس دير غرغيتيغ، الذي بُني لإيواء والده، بحسب الأسطورة. تم بناء الدير بالحجر، والرخام، والحديد المطاوع. وعانى تدميراً شديداً خلال الحرب العالمية الثانية. واليوم، أعد الرسام أوروس بريدتش جدار الأيقونات.

16:45 – 15:15 التوجه إلى بلغراد

تتضمن الجولة:

- التنقل بمركبات مكيفة (حافلات صغيرة أو باصات، حسب عدد الضيوف)
- خدمات مرشد سياحي مرخص في اللغة الإنجليزية
- زيارة أديرة نوفو هوفوبو، وكروسيدول، وفيليك ريميتا، وغرغيتيغ
- تنظيم الجولة





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 – 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 3





توبولا وأوبلنك

مغادرة بلغراد والتوجه إلى دير توبولا

10:00

الوصول إلى توبولا وزيارة مدينة كارادورد، التي بناها كارادورد بتروفيتش في بداية القرن الـ19. وحتى أيامنا هذه، تم الحفاظ على القصر، مع برج، وكنيسة أم الله القديسة، وهي غنية باللوحات وتضم مدرسة، وهي اليوم مكتبة. ويضم القصر مجموعة من الأسلحة من الانتفاضة الصربية الأولى وأدوات شخصية لكارادورد.

11:30

التوجه إلى مؤسسة الملك بولس الأول كارادوردفيتش. ويتألف المجمع من كنيسة القديس جورج، ومنزل الملك بطرس، ودار كروم، ومصنع نبيذ ملكي. تم بناء منزل الملك من أجل مراقبة أعمال بناء الكنيسة، واليوم هو مكان عرض. ولطالما اشتهرت المنطقة حول توبولا وأوبلنك بزراعة الكروم وإنتاج النبيذ ذات النوعية الجيدة، كما بنى الملك بولس الأول مخزناً للنبيذ وبدأ بزراعة العنب. إن كنيسة القديس جورج معلم ثقافي، ذي أهمية بالغة، وفي الداخل، يتميز بالأيقونات المرسومة، القيمة، والجميلة، وهي في الوقت عينه ضريح لكارادوردفيتش. سيتم تنظيم تذوق النبيذ في مصنع النبيذ الملكي.

15:45 – 14:30 التوجه إلى بلغراد

تتضمن الجولة:

- التنقل بمركبات مكيفة (حافلات صغيرة أو باصات، حسب عدد الضيوف)
- خدمات مرشد سياحي مرخص في اللغة الإنجليزية
- بطاقات دخول إلى مدينة كارادورد وأوبلناك
- تذوق النبيذ
- تنظيم الجولة





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 – 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 4





نوفي ساد وبتروفارادين وسريمسكي كارلوفيسكي

مغادرة بلغراد والتوجه إلى دير كروسيدول 10:00

11:45 – 11:15 زيارة دير كروسيدول، أحد الأديرة الـ16 في فروسكا غور. بنته عائلة برانكوفيك في القرن الـ16. كان مرة مقر مقاطعة سريم، وهو اليوم دير للنساء. ولجدار الأيقونات وتشكيل المقام أهمية كبيرة. ويُعتبر الدير ضريحاً حيث يرقد فيه العديد من الشخصيات الكبيرة.

12:00 – 11:45 التوجه إلى سريمسكي كارلوفسي

13:30 – 12:00 تشهد العديد من المباني الشهيرة على دلالة سريمسكي كارلوفسي التاريخية والثقافية: القصر البطريركي، والكنيسة الكاتدرائية، ولاهوت كارلوفسي، والحاكم، والكنيسة الكاثوليكية الرومانية، وأقدم جيمنازيوم صربي. وكذلك، إن كارلوفسي معروف بالتقليد القديم لزراعة العنب وإنتاج النبيذ، وستتخلل الجولة زيارة إلى مخزن النبيذ، وتذوق النبيذ المحلي.

14:00 – 13:30 التوجه إلى بتروفارادين

14:40 – 14:00 بني النمساويون قلعة بتروفارادين خلال القرنين الـ17 والـ18، على أساسات معقل تركي. وبعتماد النظام عينه، تم بناء العديد من القلاع في أوروبا، وتعتبر قلعة بتروفارادين الأكبر والأكثر احتفاظاً. كانت معقلاً عسكرياً واليوم، هي معلم تاريخي مهم.

15:00 – 14:40 التوجه إلى وسط مدينة نوفي ساد

16:00 – 15:00 جولة لمشاهدة المعالم السياحية الأهم لثاني أكبر مدينة في صربيا: المسرح الوطني الصربي، وجادة الحرية، ودار البلدية، والكنيسة الكاثوليكية للقديسة مريم، وكنيسة الصعود، وشارع زماج جوفينا، ومحكمة فلاديتشن، وشارع الدانوب، ومنتزه الدانوب.

17:30 – 16:00 التوجه إلى بلغراد

تتضمن الجولة:

- التنقل بمركبات مكيفة (حافلات صغيرة أو باصات، حسب عدد الضيوف)
- خدمات مرشد سياحي مرخص في اللغة الإنجليزية
- المساهمة في دير كروسيدول
- تذوق النبيذ في سريمسكي كارلوفسكي (مصنع النبيذ لزي فانوفيتش، ياجيلو، أو ما يشبهها)
- تنظيم الجولة





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 - 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 5





سميديريفو، فيميناكيوم، وغولوباك

مغادرة بلغراد والتوجه إلى سميديريفو

08:00

10:00 – 09:15 تم بناء قلعة سميديريفو في القرن الـ15، وكانت مقر الحاكم الصربي. وهي تُعرف بشكلها الثلاثي والأبراج الـ25 العالية. شكلت القلعة المعقل الأخير للدولة في القرون الوسطى.

11:00 – 10:00 التوجه إلى كوستولك ومنتزه الآثار القديمة فيميناكيوم.

12:30 – 11:00 تُعتبر فيميناكيوم إحدى أكبر المدن والمخيمات العسكرية الرومانية للأباطرة الرومانية، من القرن الأول لغاية القرن السادس. تم اكتشاف المدرجات، والحمامات الساخنة، وآثار شوارع، وقنوات مائية، ومجاري، في البحوث الأثرية ضمن المدينة وحولها. وداخل الموقع، تم اكتشاف هيكل عظمي لماموث يعود إلى 5 ملايين عام، ويُعتبر أن لديه مكانة خاصة ويحتفظ به في منتزه للماموث.

13:45 – 12:30 التوجه إلى غولوباك وقلعة غولوباك

14:00 – 15:30 تم إنشاء قلعة غولوباك على مدخل درداب جورج، حيث يمر الدانوب بمنطقة جبال الكاربات. كانت معقلاً حدودياً للجيش في موقع استثنائي، وهدفاً للغزاة. وبما أن الوقت المحدد لبناء القلعة غير معروف حتى أيامنا، إن العديد من الأساطير والخرافات مرتبطة ببنائها وتاريخها.

15:30 – 17:30 التوجه إلى بلغراد

تتضمن الجولة:

- التنقل بمركبات مكيفة (حافلات صغيرة أو باصات، حسب عدد الضيوف)
- خدمات مرشد سياحي مرخص في اللغة الإنجليزية
- الدخول إلى قلعة سميدريفو، وفيميناكيوم، وقلعة غولوباك (المنطقة الخضراء)
- تنظيم الجولة





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 - 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 6





نوفي ساد وبتروفارادين وسريمسكي كارلوفيسكي

مغادرة بلغراد والتوجه إلى دير كروسيديول 10:00

11:45 – 11:15 زيارة دير كروسيديول، أحد الأديرة الـ16 في فروسكا غور. بنته عائلة برانكوفيك في القرن الـ16. كان مرة مقر مقاطعة سريم، وهو اليوم دير للنساء. ولجدار الأيقونات وتشكيل المقام أهمية كبيرة. ويُعتبر الدير ضريحاً حيث يرقد فيه العديد من الشخصيات الكبيرة.

12:00 – 11:45 التوجه إلى سريمسكي كارلوفسي

13:30 – 12:00 تشهد العديد من المباني الشهيرة على دلالة سريمسكي كارلوفسي التاريخية والثقافية: القصر البطريركي، والكنيسة الكاتدرائية، ولاهوت كارلوفسي، والحاكم، والكنيسة الكاثوليكية الرومانية، وأقدم جيمنازيوم صربي. وكذلك، إن كارلوفسي معروف بالتقليد القديم لزراعة العنب وإنتاج النبيذ، وستتخلل الجولة زيارة إلى مخزن النبيذ، وتذوق النبيذ المحلي.

14:00 – 13:30 التوجه إلى بتروفارادين

14:40 – 14:00 بني النمساويون قلعة بتروفارادين خلال القرنين الـ17 والـ18، على أساسات معقل تركي. وبعتماد النظام عينه، تم بناء العديد من القلاع في أوروبا، وتعتبر قلعة بتروفارادين الأكبر والأكثر احتفاظاً. كانت معقلاً عسكرياً واليوم، هي معلم تاريخي مهم.

15:00 – 14:40 التوجه إلى وسط مدينة نوفي ساد

16:00 – 15:00 جولة لمشاهدة المعالم السياحية الأهم لثاني أكبر مدينة في صربيا: المسرح الوطني الصربي، وجادة الحرية، ودار البلدية، والكنيسة الكاثوليكية للقديسة مريم، وكنيسة الصعود، وشارع زماج جوفينا، ومحكمة فلاديتشن، وشارع الدانوب، ومنتزه الدانوب.

17:30 – 16:00 التوجه إلى بلغراد

تتضمن الجولة:

- التنقل بمركبات مكيفة (حافلات صغيرة أو باصات، حسب عدد الضيوف)
- خدمات مرشد سياحي مرخص في اللغة الإنجليزية
- المساهمة في دير كروسيدول
- تذوق النبيذ في سريمسكي كارلوفسكي (مصنع النبيذ لزي فانوفيتش، ياجيلو، أو ما يشبهها)
- تنظيم الجولة





الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

13 - 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المرفق رقم 7



استمارة الحجز للرحلة

يمكن الحجز من خلال الموقع الإلكتروني الرسمي، على الرابط التالي: <http://serbia141ipu.rs>
أو يمكن إرسال استمارة الطلب إلى البريد الإلكتروني التالي: office@serbiaexcursions.com
إن الموعد النهائي لتقديم الطلب هو 15 أيلول/سبتمبر 2019

الوفد:

الاسم:

اللغة:

الفرنسية

الإنجليزية

رحلات خارج بلغراد

12 تشرين الأول/أكتوبر 2019

- سميدريفو، فيميناكيوم، وغولوباك
- أديرة فروسكا غورا

13 تشرين الأول/أكتوبر 2019

- توبولا وأوبلنك
- نوفي ساد وسريمسكي كارلوفيسكي

18 تشرين الأول/أكتوبر 2019

- سميدريفو، فيميناكيوم، وغولوباك
- نوئي ساد وسريمسكي كارلوفيسكي

طلب خاص (غذائي، طبي، إلخ...): _____

للحصول على معلومات، يرجى الاتصال بالبريد الإلكتروني التالي:

office@serbiaexcursions.com أو بالرقم التالي: +381 11 328 1918



TOURISM

Excursions outside Belgrade

All participants have a choice of two complementary excursions outside Belgrade for the following days

12/10/2019.

- [Smederevo, Viminacium and Golubac](#)
- [Monasteries of Fruška Gora](#)

13/10/2019.

- [Topola and Oplenac](#)
- [Novi Sad and Sremski Karlovci](#)

18/10/2019.

- [Smederevo, Viminacium and Golubac](#)
- [Novi Sad and Sremski Karlovci](#)

Please fill in the form and send it to office@serbiaexcursions.com no later than **1 October 2019.**

For any further questions, please call: +381 11 328 1918

DOWNLOAD FORM

Excursions in Belgrade

You can book your complementary tour every day until 10.00am at the info center in the lobby of Sava Center.

Bus tours

Complementary Belgrade sightseeing tour will be organized once per day, from October 13, 2019 to October 18, 2019.

Departure: Every day in front of the Sava Center at 13h.

Boat tours

Complementary Cruising on the Danube & Sava Rivers will be organized once per day, from October 13, 2019 to October 17, 2019.

Departure: Every day in front of Sava Center at 13h.

During the 141st IPU Assembly, the National Tourism Organization of Serbia (<http://www.serbia.travel/home.779.html>) and the Tourism Organization of Belgrade (<http://www.tob.rs/en>) will be offering an imposing array of excursions in and outside Belgrade at preferential rates. The Tourism Organization Office is located inside Sava Center.



SMEDEREVO, VIMINACIUM & GOLUBAC

08:00 h - Departure from Belgrade to Smederevo.

09:15 - 10:00 h - Smederevo fortress was built in the 15th century and was the seat of Serbian despot. It is recognizable in its triangular form and 25 high towers. The fortress was the last stronghold of the Serbian medieval state.

10:00 - 11:00 h - Drive to Kostolac and archeological park Viminacium.

11:00 - 12:30 h - Viminacium was one of the largest cities and Roman military camps on the route of Roman emperors, from the 1st to the 6th century. Amphitheatre, thermae, traces of streets, aqueducts and sewers were discovered in archaeological research within and around the city. Within the site, a mammoth skeleton of about 5 million years old was discovered, which is a special attraction and is kept in the Mammoth Park.

12:30 - 13:45 h - Drive to Golubac and Golubac fortress.

14:00 - 15:30 h - An imposing Golubac fortress was erected at the entrance to the Đerdap Gorge, at the place where the Danube enters the Carpathian Trench. It was a border military fortress with an exceptional position and as such on the target of many conquerors. Since the exact time of the building of the fortress is not known to this day, many legends and myths are connected to its construction and history.

15:30 h - 17:30 h - Transfer to Belgrade.

What is included in tour:

- transportation by air-conditioned vehicles (minivan or bus, depending on the number of guests)
- services of a licensed tourist guide in English
- entrances to Smederevo fortress, Viminacium and Golubac fortress (green zone)
- organization of the tour



MONASTERIES OF FRUŠKA GORA

10:00 h - Departure from Belgrade to Novo Hopovo monastery.

11:15 - 12:00 h - Beside the Krušedol monastery Novo Hopovo monastery has a great importance for the culture of Serbs in Vojvodina. In the monastery were rewritten books, people came to learn to read and write, and also had a monastic and graphical school. The relics of the Christian saint Theodore Tiron are kept in the monastery. The foundation of Đorđe Branković, built in the Moravian style, is repeatedly demolished and renovated, and today it is an active, female monastery.

12:00 - 12:30 h - Drive to Krušedol monastery.

12:30 - 13:15 h - Krušedol monastery was built by the Branković family in the 16th century and once was the seat of the Srem district. Today it is an active, female monastery. The monastery iconostasis and the composition of the Terrible Court are emphasized, and the monastery is a kind of mausoleum, in which many memorable Serbs are buried. It was built in the Moravian style with the influence of the ancient Greek style.

13:15 - 13:30 h - Drive to Velika Remeta monastery.

13:30 - 14:15 h - Velika Remeta monastery was built by King Dragutin in the 14th century. The main church is dedicated to St. Dimitrije, and beside the complex there are 2 more chapels. The architecture of the main monastery church is close to the school of Raška. Like many others, the monastery was demolished and rebuilt, and the original iconostasis was not preserved.

14:15 - 14:40 h - Drive to Grgeteg monastery.

14:40 - 15:15 h - Grgeteg monastery is believed to be the foundation of Vuk Branković, who according to legend has built a monastery to accommodate his father. The monastery was built of stone, marble and wrought iron. It suffered a great destruction in the Second World War. Today's iconostasis was made by famous painter Uroš Predić.

15:15 - 16:45 h - Transfer to Belgrade.

What is included in tour:

- transportation by air-conditioned vehicles (minivan or bus, depending on the number of guests)
- services of a licensed tourist guide in English
- visit to monasteries Novo Hopovo, Krušedol, Velika Remeta and Grgeteg
- organization of the tour



TOPOLA & OPLENAC

10:00 h - Departure from Belgrade to Topola.

11:30 h - Arrival in Topola and visit of Karađorđe's city, which was built by Karađorđe Petrović at the beginning of the 19th century. To the present days here are the preserved mansion with a tower, the Church of the Holy Mother of God, a richly painted interior and a school, now days library. In the mansion there is a collection of weapons from the First Serbian Uprising and Karađorđe's personal items.

A short drive to the foundation of King Peter I Karađorđević on Oplenac. The complex consists of the St. George Church, the King Peter's House, the Vineyard Keeper's House and the Royal Winery. The house for the king was built to be able to oversee works on the construction of the church, today it is an exhibition space. As the area around Topola and Oplenac has always been famous for cultivating vines and producing quality wines, along with the house, King Peter I built a wine cellar and began to grow grape vines. The church of St. George is a monument of culture of exceptional importance, whose interior is painted with mosaics of great value and beauty, and at the same time is a mausoleum in which the remains of Karađorđević are buried. Wine tasting will be organized in the Royal Winery.

14:30 - 15:45 h - Transfer to Belgrade.

What is included in tour:

- transportation by air-conditioned vehicles (minivan or bus, depending on the number of guests)
- services of a licensed tourist guide in English
- tickets for Karađorđe's city and the Oplenac Foundation
- wine tasting
- organization of the tour



NOVI SAD, PETROVARADIN & SREMSKI KARLOVCI

10:00 h - Departure from Belgrade to Krušedol monastery.

11:15 - 11:45 h - Krušedol monastery is one of 16 monasteries on Fruška Gora. It was built by the Brankovic family in the 16th century. Once it was the seat of the Srem district and today it is an active female monastery. The monastery iconostasis and the composition of the Terrible Court are emphasized. The monastery is a kind of mausoleum, where many memorable people are buried.

11:45 - 12:00 h - Short drive to Sremski Karlovci.

12:00 - 13:30 h - The significance of Sremski Karlovci for the history and culture of Serbian people is witnessed by numerous famous buildings: the Patriarchal Palace, the Cathedral Church, the Karlovci Theology, the Magistrat, the Roman Catholic Church and the oldest Serbian Gymnasium. As well Sremski Karlovci nourish a long tradition of viticulture and wine production, and a visit to the wine cellar and tasting of local wines will take place during the tour.

13:30 - 14:00 h - Drive to Petrovaradin.

14:00 - 14:40 h - The Petrovaradin fortress was built by the Austrians during the 17th and 18th centuries, on the foundations of a Turkish fortification. A similar system has built many fortresses in Europe, and Petrovaradin fortress is the largest and most well-preserved. It was a military fort and today it is a significant historical monument.

14:40 - 15:00 h - Short drive to the city centre of Novi Sad.

15:00 - 16:00 h - Walking sightseeing tour of the most important sights of the second largest city in Serbia: Serbian National Theatre, Square of Freedom, City Hall, Catholic church The name of Mary, The Assumption Church, Zmaj Jovina Street, The Vladičin Court, Danube Street and Danube Park.

16:00 - 17:30 h - Transfer to Belgrade.

What is included in tour:

- transportation by air-conditioned vehicles (minivan or bus, depending on the number of guests)
- services of a licensed tourist guide in English
- contribution for the Krušedol monastery
- wine tasting in Sremski Karlovci (winery Živanović, Bajilo or similar)
- organization of the tour



SMEDEREVO, VIMINACIUM & GOLUBAC

08:00 h - Departure from Belgrade to Smederevo.

09:15 - 10:00 h - Smederevo fortress was built in the 15th century and was the seat of Serbian despot. It is recognizable in its triangular form and 25 high towers. The fortress was the last stronghold of the Serbian medieval state.

10:00 - 11:00 h - Drive to Kostolac and archeological park Viminacium.

11:00 - 12:30 h - Viminacium was one of the largest cities and Roman military camps on the route of Roman emperors, from the 1st to the 6th century. Amphitheatre, thermae, traces of streets, aqueducts and sewers were discovered in archaeological research within and around the city. Within the site, a mammoth skeleton of about 5 million years old was discovered, which is a special attraction and is kept in the Mammoth Park.

12:30 - 13:45 h - Drive to Golubac and Golubac fortress.

14:00 - 15:30 h - An imposing Golubac fortress was erected at the entrance to the Đerdap Gorge, at the place where the Danube enters the Carpathian Trench. It was a border military fortress with an exceptional position and as such on the target of many conquerors. Since the exact time of the building of the fortress is not known to this day, many legends and myths are connected to its construction and history.

15:30 h - 17:30 h - Transfer to Belgrade.

What is included in tour:

- transportation by air-conditioned vehicles (minivan or bus, depending on the number of guests)
- services of a licensed tourist guide in English
- entrances to Smederevo fortress, Viminacium and Golubac fortress (green zone)
- organization of the tour



NOVI SAD, PETROVARADIN & SREMSKI KARLOVCI

10:00 h - Departure from Belgrade to Krušedol monastery.

11:15 - 11:45 h - Krušedol monastery is one of 16 monasteries on Fruška Gora. It was built by the Brankovic family in the 16th century. Once it was the seat of the Srem district and today it is an active female monastery. The monastery iconostasis and the composition of the Terrible Court are emphasized. The monastery is a kind of mausoleum, where many memorable people are buried.

11:45 - 12:00 h - Short drive to Sremski Karlovci.

12:00 - 13:30 h - The significance of Sremski Karlovci for the history and culture of Serbian people is witnessed by numerous famous buildings: the Patriarchal Palace, the Cathedral Church, the Karlovci Theology, the Magistrat, the Roman Catholic Church and the oldest Serbian Gymnasium. As well Sremski Karlovci nourish a long tradition of viticulture and wine production, and a visit to the wine cellar and tasting of local wines will take place during the tour.

13:30 - 14:00 h - Drive to Petrovaradin.

14:00 - 14:40 h - The Petrovaradin fortress was built by the Austrians during the 17th and 18th centuries, on the foundations of a Turkish fortification. A similar system has built many fortresses in Europe, and Petrovaradin fortress is the largest and most well-preserved. It was a military fort and today it is a significant historical monument.

14:40 - 15:00 h - Short drive to the city centre of Novi Sad.

15:00 - 16:00 h - Walking sightseeing tour of the most important sights of the second largest city in Serbia: Serbian National Theatre, Square of Freedom, City Hall, Catholic church The name of Mary, The Assumption Church, Zmaj Jovina Street, The Vladičin Court, Danube Street and Danube Park.

16:00 - 17:30 h - Transfer to Belgrade.

What is included in tour:

- transportation by air-conditioned vehicles (minivan or bus, depending on the number of guests)
- services of a licensed tourist guide in English
- contribution for the Krušedol monastery
- wine tasting in Sremski Karlovci (winery Živanović, Bajilo or similar)
- organization of the tour



141st IPU Assembly

Belgrade (Serbia)
13-17 October 2019



EXCURSION RESERVATION FORM

Reservations can be made through the official website: <http://serbia141ipu.rs> or send the application form to: office@serbiaexcursions.com

Deadline 15.September 2019.

NAME: _____

DELEGATION: _____

Language: English

French

EXCURSIONS OUTSIDE BELGRADE

12 October 2019.

1. Smederevo, Viminacium and Golubac

2. Monasteries of Fruska Gora

13 October 2019.

1. Topola and Oplenac

2. Novi Sad and Sremski Karlovci

18 October 2019.

1. Smederevo, Viminacium and Golubac

2. Novi Sad and Sremski Karlovci

Special Request (Dietary, Medical, etc.):

For info office@serbiaexcursions.com or +381 11 328 1918